
Ansvarlighed og gensidig respekt gennem dialog.

Dagsorden/referat Skolebestyrelsen (PLF) Sted: Personalerummet Dato: 01.11.23 Tid: 17.00-19.30

Formål:
At sikre et professionelt rum, hvor skolebestyrelsen og skolens ledelse i fællesskab har mulighed for at

koordinere, sparre, reflektere, beslutte og dele viden om skolen, dri� og udvikling .

Mødedeltagere: Sussie, Piet, FP, EA, Troels, Victoria, Amanda
Fraværende: Christina, Jakob, RC, Mette, Birthe
Referent: MO

Info: Vi sørger for mad og drikke.

Emne
Formål med punktet

(- kort beskrivelse og status)
Varighed
(tid/min.)

Beslutning
(N�er/referat – hvad har vi drø�et og a�alt?)

1. ● a) Godkendelse af dagsorden
● b) Godkendelse af referat
● c) Forældreref/nyhedsbrev

5 min. a) Godkendt
b) Godkendt
c) Ikke drø�et

2. ● Fremlæggelse af “Mål og
indholdsbeskrivelse for SFO
Fristedet Rask Mølle Skole”
v/Dorthe Schrøder

● Bilag udsendt med dagsorden

15 min. - DS orienterer SB om tankrene bag mål og indholdsbeskrivelsen.
- Personalet har medvirket til at beskrive de enkelte indholdsområder.
- Pointer fra planen:

- Børn i SFO/Klub er alles børn - alt personale er ansvarlig for både
børn i SFO og Klub.

- Prioriteret fast morgenåbner - A. skaber tryghed og forudsigelighed -
�ngerer godt fra børnene. Alle får en god start på dagen.

- Der skal være plads til forskellige aktiviteter, også det eleverne selv
har lyst til. Behøver ikke være planlagte aktiviteter hvor alle skal være
med til hele tiden.

- Vil indføre børnemøder en gang om måneden, hvor de kan medvirke
til at komme med idéer til aktiviteter

- Fokus på inklusion i SFO-del - bruger Oasen - mulighed for at få
perioder med mere ro omkring sig.

- Ambition om at inddrage bevægelse dagligt - lege alle kan være med
til - typisk eksempel er “powerstart” i overgang fra skole til SFO.
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- Ambition om at mål- og indholdsbeskrivelsen skal være kort og
læsevenlig - placeres på hjemmesiden.

- Udarbejdelsen af planen har medvirket til at styrke samhørigheden blandt
pædagogerne og den fælles ansvarsfølelse for alle børn.

- SB giver udtryk for at mål- og indholdsbeskrivelsen ser fin og gennemarbejdet
ud. Der er god sammenhæng og tanker bag.

- Forslag til justering. Udskyd revisionen af hensyn til ny skolebestyrelse.
- Når vi nærmer os sommerferien kan vi tage den op igen - evt. justere planen.

3. Nyt fra/siden sidst
● a )Fmd/Næstfmd

○ Dialogmøde
● b )Henvendelser til bestyrelsen
● c) Medarbejderrep.
● d) Skolens ledelse

○ “Frihed og
fordybelse”
Regeringens udspil
til kvalitetsprogram
for Folkeskolen”
(Bilag udsendt med
dagsorden

○ Film RMS

● e )Hedensted Kommune
● f ) Legeplads

○ Overførsel af
100.000 kr fra Norlys
til budget 2024

a)
b) Henvendelser tilkendegives og
tidsestimeres- behandles sidst på mødet.
c)
d)
e)
f)

20 min.
a) For- og næstformand har været til kommunalt dialogmøde - rep. fra læring og

politikerne deltog. Økonomi fyldte meget. Bedre balance mellem almen og special
- hvordan skal dette gøres fremover? Proces i gang. Nedsat udvalg til at drø�e
skolerne i Hedensted Kommune med politikerne 2 rep. fra SB. på andre skoler.

b) Ingen henvendelser
c) Går stille og fredeligt - godt i gang med de pædagogiske indsatser - ro, tryghed

og fokus - elevinddragelse.
d) Regeringens udspil til kvalitetslø� af folkeskolen. Bilag er vedlagt for at SB. kan

orientere sig i de tanker, der p.t. er i spil omkring folkeskolen.
Terminsprøver i gang i denne og næste uge for 8. og 9. årg.
Film om RMS er færdig. Blev vist for SB. Kommer snart på hjemmesiden.

e) Indkaldt til fyra�ensmøde d. 6/12 om ny tildelingsmodel. Here�er høring.
Svarfrist 19/1. De-central eller centralmodel?

f) Ang. penge fra Norlys.Vi har �ndet ud af, at vi godt kan afsætte 100.000 kr til
budget 24, så vi ikke skal bruge dem inden 31/12.
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4. ● Nyt fra Elevrådet - 10 min. - Elevrådsdag: Ungeråd i Hedensted Kommune. Der kan være nogen fra RMS, der
gerne vil melde sig til det råd. Finn G og Morten Kirk har talt om på
elevrådsdagen. Elevrådet undersøger nærmere.

- Elevrådet har besluttet at lave banko sidste skoledag inden jul (a la det ledelsen
har gjort online indtil nu). Kan skolebestyrelsen måske hjælpe med præmier?
Håber forældre kan sponsorere.
Hvis venskabsklassen har banko, får den anden venskabsklasse også præmie.

- Forespørgsel om gallafest til 9. årg. Kan dette stables på benene og er der
forældre, der ønsker at hjælpe?

5. ● Status på økonomi og proces
omkring dri�sbudget for 2024

10 min. - Forventet underskud på ca. 3,6 mio - årsag er primært segregering.
- Resursestildelingen for 2024 kommer inden længe - tilpasser fagbudgetter og

dri� dere�er.

6. ● Overvejelse om indkøb af nye
vandfontæner

10 min. - De nuværende er slidte og delvis ødelagte. Eleverne er lidt for hårde ved dem -
bliver brugt til andet end at fylde drikkedunk. Elever sprøjter med vand.

- Skal vi købe nye vandfontæner eller skal eleverne have drikkedunk eller andet
med hjemmefra. Muligt at fylde på toiletter.

- Overslag koster omkring 50.000kr i alt for nye. Evt. har Piet en kontakt til en
billigere pris.

- Elevrådsrep. synes det er rart med vandautomater. Krav at det skal være muligt at
fylde vand i flasker på en eller anden måde.

7. ● Medarbejderundersøgelse på
Rask Mølle Skole

10 min. - Ser ganske fornu�igt ud - vi tager det på igen, når vi har drø�et det med
personalet.

8. ● Arbejde med værdiregelsæt
○ Udarbejdelse af ny

antimobbestrategi
○ Introduktion til

arbejdet v/FP

45 min. - Udsættes til næste SB-møde pga mange fraværende medlemmer i dag
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9. ● Forældrehenvendelser 10 min. - ingen

10. ● Eventuelt 5 min. 1) Elevrådet fremlægger pointe om billigere entre til “tak for indsatsen i elevrådet
tur” til Djurs Sommerland, hvis de køber gruppebillet. Mangler dog en elev for at
de er nok til dette. Hvordan udvælges den ekstra elev? Skal en af suppleanterne
med? Skal der laves en konkurrence?
Elevrådsformanden kom selv frem til at 6. klasses suppleanten kan komme med.

Punkter til næste møde: Arbejde med værdiregelsæt -Udarbejdelse af ny antimobbestrategi


